

'Lihat gambaran lebih besar'

DE 20.05.2020 P2

Dari muka depan

Mengenai aduan yang dibuat mengenai keadaan pusat-pusat kuarantin di Sabah, Dr Rundi berkata jabatan tersebut mengambil secara positif setiap aduan dan komen yang dibuat terhadap pusat kuarantin itu sambil berharap semua orang melihat gambaran yang lebih besar, iaitu semua orang bekerjasama untuk membendung wabak itu.

"Gambaran yang lebih besar bukan anda di pusat kuarantin, tetapi semua orang yang bekerjasama untuk membendung wabak itu. "Jadi cuba lihat perkara ini dan bukan pada keselesaan individu. Itu hanya pusat kuarantin sementara, dan mereka yang dikuarantin tidak berada di sana terlalu lama, hanya 14 hari atau mungkin kurang. Tetapi bagi mereka yang ditugaskan untuk menguruskan pusat-pusat ini ia memerlukan pengorbanan yang lebih besar... jadi saya berharap dapat mengajar rakan-rakan kita di Sabah bagaimana untuk melihat gambaran yang lebih besar.

"Selain itu, pusat kuarantin sementara harus dinilai seperti ia dibina untuk menjadi pusat kuarantin (tetap). Ia tidak boleh dilihat seolah-olah ia adalah pusat kuarantin tetap, kerana ia hanya untuk sementara. Dan ia tidak boleh dibandingkan dengan tinggal di hotel atau rumah," katanya, sambil menambahkan bahawa pusat-pusat kuarantin sementara hanya untuk membantu membendung dan mencegah penyebaran Covid-19.

"Di pusat kuarantin, orang tidak boleh memilih, sama ada dia mahu bilik ini atau bilik itu. Kami tidak tahu siapa mereka, berapa ramai yang datang, jadi ia umum. Oleh itu, kami juga tidak tahu siapa yang akan duduk di sebelah anda, seperti ketika anda berada di restoran.

"Kami juga tidak boleh mendesak bahawa orang itu mesti dari kereta yang sama atau kampung yang sama. Apa yang penting ialah setiap orang perlu saling menghormati, menjaga kebersihan diri dan mengamalkan jarak fizikal.

"Jadi ini adalah pengalaman yang dapat mematangkan kita, kerana yang penting adalah ia bukan hanya mengenai diri kita sendiri tetapi apa yang kita lakukan kepada semua orang. Ia hanya sumbangan kecil, di kuarantin selama 14 hari untuk membantu membendung penyebaran Covid-19.

"Adakah anda ingin bertukar pengalaman atau risiko dengan mereka (petugas barisan hadapan kesihatan) yang harus bekerja dan duduk di wad dengan Covid-19? Saya harap orang ramai akan memahami perkara itu. Kerana jika kami menumpukan untuk melayan aduan, itu akan menyukarkan kami untuk bekerja, yang mana kami mempunyai banyak kerja untuk dilakukan, kami melakukan penyelidikan dan analisis, dan lain-lain," katanya.